
Notulen van de vergadering van de Adviesraad Sociaal Domein d.d. 15 maart 2024 
 
Aanwezig: Narda Vermeulen (voorzitter), Frits Louwersheimer, Sandra Bom, Asha Braaksma, Hennie 
Velzel, Anne van Assema, Michel Klooster, Roy Roffelsen,  Liesbeth Rijken-Kralt (secretariaat ASD) 
Afwezig met kennisgeving: Hedwig de Groot 
 
1. Welkom en mededelingen 
Narda heet de aanwezigen hartelijk welkom 
 
2. Vaststellen agenda 
Geen bijzonderheden. 
 
3. Notulen vergadering 1 maart  2024 
De notulen worden zonder wijzigingen goedgekeurd. 
Naar aanleiding van de notulen het volgende: 
Beleidsambtenaar Jeugd L. Keijzer vroeg om spoedadvies ivm aanstellen 3e gezinscoach. Gezien de 
spoed heeft Narda telefonisch het standpunt van de ASD gegeven, namelijk: in principe staat de ASD 
er positief tegenover mits het geen apart instituut wordt naast het Jeugdteam. 
Vraag ASD Purmerend: We blijven graag op de hoogte van de ontwikkelingen. Op dit moment past het 
ons niet aan te sluiten bij het overleg in april.  
 
4. Postlijst Geen bijzonderheden 
 
5. Berichten/ signalen uit het veld 
- Als een kind al gediagnosticeerd is met autisme of adhd en na enige tijd opnieuw medicatie nodig 
heeft maar geen behandeling, komt het toch op een wachtlijst van ca. 34 weken. De psychiater of 
instelling die de medicatie voor kan schrijven eist dat het gepaard gaat met behandeling thuis ook al is 
daar geen reden voor. De huisarts is niet bevoegd deze medicatie voor te schrijven. 
Waarom moet er in een aantal gevallen onnodig hulp worden ingezet en waarom moeten kind en 
ouders zo lang wachten op ondersteunende medicatie.  
- De wachtlijst voor volwassenen met psychiatrische problemen/ diagnose stoornis is in Zaanstreek-
Waterland erg lang terwijl er buiten deze regio geen wachtlijst bestaat. Echter, door inkoop per 
gemeente is het niet mogelijk elders hulp te zoeken.  
- Hennie en Frits hebben de bijeenkomst bijgewoond over het wijkprofiel. Zinvol, betrokken 
beleidsmedewerkers maar de praktijk is verontrustend vanwege veel versnippering, wat met name bij 
het thema ‘toegang tot zorg’ zichtbaar werd. 
 
6. Planning Raadsstukken – agenda ASD 
Niet aan toegekomen. 
 
7. Lopende zaken en nog uitstaande vragen in aanwezigheid contactambtenaar 
Aanwezig zijn: Anne Maria van Teseling, Elles van Lampen en Moenia Chekri. Moenia vervangt Anouk 
als contactambtenaar. 
Zij stellen zich voor. 
Anne Maria werkt ter tijdelijke  vervanging als teamleider WMO, Werk en Inkomen en Sociaal Domein. 
Op de vraag welke knelpunten of kansen zij ziet: er valt nog wel wat te verbeteren. Positief is de goede 
samenwerking tussen de ambtenaren. Binnenkort wordt de werkwijze ‘Doorbraaktafel’ 
geïmplementeerd.  
Elles van Kampen is de nieuwe teamleider beleid. Zij heeft veel ervaring binnen het sociaal domein op 
vele gebieden. 
Elles heeft het lijstje actiepunten uit de notulen bekeken en heeft de volgende antwoorden gevonden: 



In het kader van huiselijk geweld is in 2022/ 2023 4x een tijdelijk huisverbod afgegeven. Er waren 60 
meldingen bij Veilig Thuis, onduidelijk is of dit alleen Wormerland betreft of heel ZaWa. Actiepunt 
blijft nog even staan. 
-Jeugd: de beleidsambtenaren schuiven in april aan. 
-Armoede: ook op de agenda van 19 april. 
-Leefklimaat: dan gaat het over overlast, verloedering van wijken, vandalisme. Dit speelt in een aantal 
wijken en in het winkelgebied.  
Reactie vanuit de gemeente: het is een brede vraag, de coördinatoren in de gemeente richten zich op 
multi-problem en complexe gezinnen.  
Vanuit de ASD wordt samenhang in het aanbod gemist. Het aanbod zou niet alleen op individuele 
gezinnen gericht meten zijn maar er moet ook op wijkniveau gekeken worden. Daarbij kunnen ook 
wijkbewoners die bereid zijn te helpen gemobiliseerd worden. Als voorbeeld worden de wijkmanagers 
in Zaanstad genoemd.  
-Diversiteits- en inclusiebeleid: Er is een startnotitie gemaakt om beleid te gaan (uit)voeren. Het gaat 
dan bijvoorbeeld om toegankelijkheid voor mensen met een beperking, aandacht voor de LHBTIQ 
groep. In mei start een nieuw aangestelde ambtenaar om dit actief op te pakken. 
-Woon- zorgvisie: in april is hierover een bijeenkomst waarbij ook 2 leden van de ASD aanwezig zullen 
zijn. 
 
8. Aanbesteding WMO- inkoopstrategie met R. Beekman, beleidsambtenaar 
Robert vertelt dat inwoners die kampen met dementie moeilijk worden bereikt evenals 18+-ers met 
autisme waarbij een soepele overgang van jeugdhulp naar volwassenzorg belangrijk is.  
 
Mbt inkoop strategie: drie items vallen op: 
1. sluit het aanbod dagbesteding, begeleiding en hulp in de huishouding voldoende aan bij de vraag. 
Wat is nodig mbt dementie: Burgers die hiermee kampen moeten een casemanager toegewezen 
krijgen die op een laagdrempelige manier vinger aan de pols houdt en slim lijntjes legt met netwerken 
om de betreffende burger heen. 
Zijn we al een dementie vriendelijke gemeente? Nog niet. Er is wel een plan gemaakt dat als het echt 
klaar is ook naar de ASD verstuurd zal worden. Van geen activiteiten voor deze doelgroep wordt 
gestreefd naar een aantal activiteiten. Voorliggende voorziening in het kader van preventie vallen 
onder de WMO. Is er maatwerk nodig dan moet een indicatie worden gesteld. 
2. er is nu aanbod waar nauwelijks gebruik van wordt gemaakt, zoals ondersteuning bij de financiën en 
respijtzorg. Voor respijtzorg zijn bedden ingekocht in verpleeghuizen. De persoon aan wie 
mantelzorgers hulp bieden kunnen dan tijdelijk naar het verpleeghuis zodat de mantelzorger op adem 
kan komen. Hiervan wordt geen gebruik gemaakt, de kosten zijn er wel. Waar wel veel en goed 
gebruik van wordt gemaakt is het Buitenhuis. Dit is laagdrempeliger en makkelijker om te reserveren. 
Het voorstel is respijtzorg uit de WMO te halen en het geld dat hiermee vrijkomt te besteden aan 
meer plekken in het Buitenhuis, zelfs het openen van nieuwe vestigingen. De ASD kan meegaan in 
deze gedachte. 
3. Hulp in de huishouding. Er zijn lange wachttijden en lang niet overal loopt de hulp goed als die 
eenmaal is toegewezen. Dit leidt tot veel klachten.  
Sinds de eigen bijdrage voor hulp in de huishouding is verlaagd, was er een aanzuigende werking met 
een grote toename van aanvragen.  
Er zijn ongeveer 60 aanbieders, waaronder hele kleine instanties. Wat opvalt is dat grotere aanbieders 
beter in staat zijn de hulp te structureren en te voorzien in inval bij ziekte e.d. Kleine aanbieders haken 
in de praktijk vaak af en kunnen hun beloftes niet altijd waarmaken. In het verleden zijn contracten 
met sommige aanbieders stopgezet wegens wanprestatie, zij kunnen niet meer meedoen in de 
nieuwe aanbesteding.  
Het voorstel is het aantal aanbieders behoorlijk in te perken en bij de keuze voor aanbieders te kijken 
naar goede ervaringen in het verleden. Hierbij staat centraal: betrouwbare levering, kwaliteitstoets en 
goede bereikbaarheid.  Dit voorstel kan de ASD ondersteunen. 



9. Presentatie Beschermd Wonen, Fred Kok 
Fred is adviseur zorg en veiligheid, sinds oktober 2023 verbonden aan Overgemeenten. 
Hij heeft een overzichtelijke presentatie gemaakt die naar ieder is gemaild. 
Binnen Zaanstreek Waterland wordt goed samengewerkt en gestreefd naar een samenhangend 
aanbod.  
Er is een nieuwe wet: versterking regie volkshuisvesting. Gemeenten krijgen hierbij meer invloed op 
verschillende woonvormen. Per 1-1-2025 wordt Wormerland zelf verantwoordelijk voor een aanbod 
beschermd wonen. Hiermee rijst de vraag of Wormerland alles zelf gaat doen of samenwerkt met 
Zaanstad. Het laatste heeft de voorkeur. Wormerland is te klein voor een breed aanbod en de kosten 
stijgen enorm als je alles zelf wilt doen. 
Er is een uitgebreid woon-zorg onderzoek uitgevoerd onder vele bevolkingsgroepen. Dat moet richting 
geven aan de vraag: welk zorgvragen leven er, wat is in de toekomst nodig? 
Begin april is er een bijeenkomst over dit onderwerp, de stukken worden volgende week verzonden. 
De gedachte is een expertise team op te zetten voor beschermd wonen. Dementie valt niet onder 
beschermd wonen omdat het een enkelvoudige problematiek betreft. 
 
Heeft Fred een specifieke vraag aan de ASD?  
Op dit moment gaat het vooral om informeren. Als er wijzigingsvoorstellen komen voor de huidige 
verordening, dan zal de ASD in het proces betrokken worden. 
 
Dan nog over de Wet WAMS. Er is een spanningsveld tussen enerzijds privacy van de client en 
anderzijds snel kunnen ingrijpen/aanpakken als de situatie daar om vraagt. Op dit moment is de 
wetgeving hierover controversieel verklaard. Het is afwachten hoe het nieuwe kabinet dit gaat 
oppakken.  
 
10. Jaarverslag 2023 
Narda vraagt tips, aanvullingen zsm naar haar te mailen.  
 
11. Rondvraag 
Op de agenda van 19 april het onderwerp signalen vervangen door planning inhoud van de 
vergaderingen. 
Sandra is 19 april afwezig. 
Liesbeth zal in de vergadering van 7 juni afzwaaien. 
 
Wormer, 25 maart 2024 
 
Liesbeth Rijken-Kralt, secretaris ASD 
 
Signaal en Aktielijst  

Datum Onderwerp/Signaal Aktie 

14-10-2022 aantal meldingen huiselijk geweld 2022 en follow up ?? 

 
13-01-2023 
16-06-2023 
 
3-11-2023 

Leefklimaat,  
- Wat doet/kan/moet WormerWonen ondernemen? 
- Sander Veltman zoekt uit hoe in Wormerland gedacht 
wordt over wijkmanagement. 
- Frits Louwersheimer heeft geïnformeerd bij de 
wijkmanager Wormerveer, notulen dd 3 november 
2023. Binnen Wormerland staat de vraag nog uit. 

 

7-07-2023 Zorg aan 0-4 jarigen 
Signaal gemaild dd 10 juli 2023, nog geen reactie. 

 

13-10-2023 Vechtscheidingen, hoe wordt hierop geacteerd? 
Mogelijkheden en onmogelijkheden? 

 

13-102023 Hulp aan kinderen van vluchtelingen/ nieuwkomers  



3-11-2023 Doorstroom leerlingen uit speciaal onderwijs naar 
arbeid cq dagbesteding. Na cijfers ontvangen te hebben 
verzoek naar hoe het werkt in de praktijk. Om welke 
aantallen gaat het? Wie monitort de hulpverlening? 

 

1-3-2024 Hoe functioneert het Jeugdteam?  

1-3-2024 Armoede onder jeugd en 67+  
Welke maatregelen zijn er of worden genomen? 

 

 

 
 
 
 


